
ZNOJEMSKO MORAVA  SVĚT SVĚT znojemsky.denik.cz

ZNOJEMSKÝ

rovnost

Sběrny mají zájem o starý papír. Nabízejí za něj víc peněz než dřív strana 6

Pět korun za kilo papíru 
HISTORIE
Deset dní 
do atentátu. 
Heydrich 
o hrozbě 
ví
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Heydrich 
o hrozbě 

PŘÍPRAVANASOUTĚŽ
ŘIDIČŮ TRAMVAJÍ

PŘESNOST. Řidič tramvaje brněnského dopravního pod-
niku Jan Ježek s kolegyní Ludmilou Černou odjedou ve
čtvrtek do německého Lipska. Koná se tammezinárodní
soutěž Tram-EM European Tramdriver Championship. Ři-
diči brněnského dopravního podniku budou jediní čeští zá-
stupci. V Medlánkách si soutěžící včera nacvičovali odhad
rychlosti, zručnost při jízdě nebo přesné zastavení. Řidiči z
Brna se soutěže zúčastnili již roku 2017 a byla to pro ně
cenná zkušenost. Foto: Deník/Michal Hrabal

Fotogalerie nawww.rovnost.cz

Rokytná trpí. Ropu
z nádrží vyplavil déšť
DAGMAR SEDLÁČKOVÁ

Moravský Krumlov – Ekolo-
gická katastrofa, která nemá v
Moravském Krumlově obdo-
by. Tak hodnotí následky
úniku ropy do říčky Rokytné u
města na Znojemsku jeden z
obyvatel Jiří Šimíček.

Znojemsku
Šimíček.

Znojemsku
„Celková

délka zničeného toku je snad
pět kilometrů. Zjistili to až po
několika hodinách od inci-
dentu,“ uvedl roztrpčenýmuž.
K události došlo po velmi

silném dešti při bouřce před
několika dny. Na Krumlovsku
totiž spadlo během chvíle ko-
lem šedesáti milimetrů srá-
žek. Přívalová voda pak patr-
ně vyplavila část ropy ze
sběrných jímek s ropnými

produkty z tamního kovošro-
tu do Vinohradského potoka a
dále do říčky Rokytná. Ta se v
Ivančicích vlévá do řeky Jih-
lavy.

PRÁCE PROHASIČE
Havárii ještě v těchto dnech
likvidují hasiči i krumlovský
odbor životního prostředí.
„Únik ropy evidujeme a pra-
cujeme na odstranění škod.
Také zjišťujeme odkud ropa
pochází. Označovat viníka
před závěry šetření je před-
časné,“ uvedl vedoucí
krumlovského odboru život-
ního prostředí Kamil Raboň.
Včera dopoledne namístě

kontroloval rozsah škod i po-
stup záchranných prací. „Na

vodním toku instalovali hasi-
či tři takzvané sorpční hady.
Nornou stěnu jsme po kon-
zultaci s odborníky nepoužili,
jelikož se jednalo omalé
množství látky, které by vů-
bec nezachytila. Bylo nutné
navíc odtěžit zeminu podél
toku v délce zhruba do tří ki-
lometrů,“ upřesnil rozsah
škod a nutných prací Raboň.
Tuny odtěžené hlíny poté

zlikviduje odborná firma.
„Zjišťujeme, zda je kontami-
novaná další zemina a travní
kryt na březích,“ ujistil Raboň.
K úniku ropy do řeky

Rokytnémělo údajně dojít z
nádrží v objektu Kovošrotu
Hulman.

Pokračování na str. 2

Restaurace za zahrádky letos zaplatí
PETR VAŇOUS

S
mírnou nervozitou
pozoruje Radek
Středa z re-
staurace Ná-
Plavka v

Hradci Králové, jak děl-
níci sundávají lešení z
nedalekých garáží. Teprve
po odstranění trubek se totiž
může pustit do přípravy
předzahrádky. Má však smí-
šené pocity.
Zatímco vminulých dvou

letech tamní magistrát od-
pustil restauracím poplatky za
zábory, nyní se vše vrací do
starých kolejí. A provozova-
telé je musí opět platit. „Ty
dva roky nám velmi pomohly,
ale s covidem to neskončilo.

Teď všichni jedeme na vlně
inflace a ještě jeden rok s od-

puštěním poplatků za
zahrádky by se nám
hodil,“ míní Středa,
který městu za se-
zonu zaplatí zhru-
ba sedmdesát tisíc.
Podle něj je to
částka, která v pod-

niku chybí. „V současné
době, kdy obracíme každou
korunu a bojujeme o přežití,
to není vůbecmálo,“ povzde-
chl si Středa.
V Liberci naopak odpouštějí

poplatky podnikatelům za
předzahrádky i letos. „Myslí-
me si, že problémy provozo-
vatelů restaurací nekončí a
poplatek tak nebudeme vybí-
rat,“ informoval náměstek

tamního primátora Zbyněk
Karban.
Libereckou cestou se však

většina Deníkem oslovených
měst vydat nehodlá. „O tom
opravdu neuvažujeme. Pří-
padná pomoc by neměla být
plošná, ale individuální,“
uvedl například náměstek
hradeckého primátora Pavel
Marek.
S ním ale nesouhlasí člen

představenstva Asociace ma-
lých a středních podniků
a živnostníků. Luboš Kastner.
Je zároveň provozovatelem
několika restaurací. „V Liberci
je asi někdo osvícený. Jiná
města jsou bohužel k problé-
mům provozovatelů restau-
rací netečná,“ řekl Kastner.

Pokračování na str. 6
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ZAJÍMAVOST

Ženy berou na projížďky po
českýchměstech panenky
v retrokočárcích
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ZDRAVOTNICTVÍ

Stovky tisíc operací. Sály v
brněnských Bohunicích
slaví jubileum
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ZÁKEŘNÁNEMOC

Migrénu zažil milion
Čechů. Složitá je
hlavně promatky
strana 7

Z DOMOVA

Obce a spolkymají
zájem o obnovu řopíků.
Stát je prodává za
desítky tisíc korun.
strana 8

JIŽNÍ MORAVA

Rondel u Pánova
má povolení
Hodonín – Křižovatka smrti
u Hodonínamá být bezpeč-
nější. Její přestavba na
okružní se výrazně přiblížila.
Silničáři totiž před pár dny
dostali do rukou stavební
povolení. Bez něj se totiž do
prací na křížení státní silnice
I/55 a krajské II/432 pustit
nemohou. Kruhovou novin-
ku se čtyřmi paprsky vítají
zejména lidé v blízkémístní
části Pánov. Křižovatkou
projíždí každý pracovní den
Martin Synek. „Kruháč by
měl prospět, řidiči kvůli ně-
mu budou zpomalovat. Sa-
mozřejmě uvidíme, jak se
projeví snížení rychlosti na
plynulosti dopravy,“ zamys-
lel se řidič. Křižovatkou podle
informací silničářů projede
po I/55 více než deset tisíc
aut denně, ve směru od Ra-
tíškovic dalších více než šest
tisíc a od Hodonína kolem
pěti tisíc vozidel denně.

Pokračování na str. 3

Chirurg Libor Paša
zemřel při nehodě
Brno – Při tragické dopravní
nehodě v Norsku zahynul
chirurg a traumatolog Úra-

zahynul
Úra-

zahynul

zové nemocnice v Brně Libor
Paša. Působil také jako lékař
české basketbalové repre-
zentace žen, jeho úmrtí po-
tvrdili včera zástupci vedení
nemocnice. Všechny zpráva
velmi zasáhla. „Byl uznáva-
nou osobností i v okolních
zemích. Zemřel společenský
člověk, kterého bylo všude
plno. Je mi to velice líto,“
sdělil primář oddělení trau-
matologie Radek Veselý. Paša
působil v nemocnici od roku
1993. (dos)
Více nawww.rovnost.cz

noc

7/11

zítra

21/25

Východ slunce 5:09
Západ slunce 20:31

POČASÍ
dnes

20/23
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